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SUNUŞ 

 Mesleki Eğitimin Amacı tüm 

sektörler ile iş birliği içinde, mesleki 

yeterliliğe sahip iş gücü 

yetiştirmektedir. İş gücünü 

yetiştirirken en önemli unsurlar olan 

meslek ahlakı, mesleki değerler, 

yenilikçi ve üretken olmayı da ihmal 

etmemek gerekir.  

 Örgün ve yaygın eğitim 

kapsamında verilen mesleki eğitim, 

ülkelerinin gelişimi açısından büyük 

önem arz etmektedir. 

 Mesleki Eğitimin sürekli 

yenilenerek modernize olması 

gerekmektedir. Bu kapsamda 

Üniversitelerdeki Mesleki Eğitim 

Programları iş gücü piyasası 

ihtiyaçları doğrultusunda revize 

edilmeleri gerekmektedir. Esnek bir 

mesleki eğitim sistemi 

oluşturulmalıdır.  

 YÖK ve Üniversiteler tarafından yapılan iyileşmeler sayesinde öğrencilerin 

Mesleki eğitim bölümlerine olan eğilimi büyük ölçüde değişmiştir. Mesleki eğitim 

bölümleri tercih edilir hale gelmiştir.  

 Mesleki eğitimi güçlendirmek adına atılan adımların biri de eğitim öğretim 

dönemini hem okullarda teorik eğitimi alması hem de gelecekte çalışma potansiyeli 

bulunan iş ortamlarında uygulama eğitimleri alması sağlanarak işgücü piyasasını iyi 

tanıyan öğrenciler yetiştirmektir. 

 Mesleki eğitimdeki bu dönüşümleri yüksekokulumuzda da uygulamak, mesleki 

eğitimi her koşulda sürdürülebilir halde tutmak, İlçenin, bölgenin ve ülkenin ihtiyaçları 

doğrultusunda yeni bölüm ve programlar açmak için sektör paydaşları, kamu 

kurumları, özel sektör kuruluşları, sivil toplum kuruluşları ile yapılan bu Çalıştay 

Raporu’nun hayırlı olmasını diliyor, katkı sunan herkese teşekkür ediyorum. 

 

 

        Doç.Dr. Yavuz ACUNGİL 

             Zile MYO Müdürü 
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MEVCUT DURUM 

Zile ilçesinde Mesleki Eğitim Milli Eğitim Müdürlüğüne bağlı ortaokul ve liselerde 

ve Tokat Gaziosmanpaşa Üniversitesine bağlı Yüksekokullarda devam etmektedir.  

Milli Eğitime bünyesinde; 

• Nene Hatun Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 

• Lokman Hekim Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 

• Zile Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 

• Zile Mesleki Eğitim Merkezi 

• Dinçerler Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 

Okullarında mesleki eğitimler verilmektedir. 

İlçede üniversite düzeyinde 1 adet Yüksekokul, 1 adet Meslek Yüksekokulu 

bulunmaktadır.  

Meslek Yüksekokulu 1989 Yılında Sivas Cumhuriyet Üniversitesi’ne bağlı olarak 

kurulmuş ve 1992 yılında Tokat Gaziosmanpaşa Üniversitesine bağlanmıştır. 

Zile Meslek Yüksekokulu 1998'de taşındığı,100 dönüm arazi üzerine kurulmuş 

olan "Prof. Dr. Mümtaz Turgut TOPBAŞ Kampüsü"nde eğitim-öğretim hayatına devam 

etmektedir. 

Meslek Yüksekokulu’nda 6 bölüm, 8 Program ve 768 öğrenci ile eğitim-öğretim 

devam etmektedir. 

Mevcut Bölüm/Programlar 

• Bilgisayar Programcılığı 

• Gıda Teknolojisi 

• Mimari Restorasyon 

• Tapu ve Kadastro Programı 

• Bankacılık ve Sigortacılık Programı 

• Lojistik 

• Maliye 

• Hukuk Büro Yönetimi ve Sekreterliği 

İlçemizde 1997 yılında resmi olarak kurulmuş olan Zile Dinçerler Turizm 

İşletmeciliği ve Otelcilik Yüksekokulu bulunmaktadır. Yüksekokulda, Gastronomi ve 

Mutfak Sanatları Bölümü ile 2010 yılına kadar Tokat'ın Zile ilçesi merkezinde eğitim-

öğretimi sürdürmüştür. Yüksekokulumuz, 2010 yılında Dinçerler ailesinin yardımlarıyla 

inşa ettirilen ve Zile ilçesinde yer alan "TOGÜ Mümtaz Turgut Topbaş Kampüsü" 

içerisindeki yeni binasına taşınmıştır.  

Zile İlçesinde 1 küçük sanayi sitesi, 1 adet büyük sanayi sitesi ve sanayi siteleri 

dışında yurt içi ve yurt dışı ihracat yapan fabrikalar bulunmaktadır.  

  

http://zilenhmtal.meb.k12.tr/
http://zilelokmanhekim.meb.k12.tr/
http://zileeml.meb.k12.tr/
http://zilemem.meb.k12.tr/
http://zdmtal.meb.k12.tr/
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ÇALIŞTAY RAPORU 

Zile Meslek Yüksekokulu öncülüğünde Mesleki Eğitim geliştirilmesi, Zile ilçesinde 

açılabilecek yeni bölüm ve programların açılabilmesi, mevcut programlarda 

yapılabilecek güncellemelerin değerlendirilmesi amacı ile paydaş görüşlerin 

toplanması ve memnuniyetlerinin ölçülmesi amacı ile “Mesleki Eğitim Çalıştayı” 

düzenlenmiştir. Gerçekleştirilen çalıştaya Kurum Amirleri, Meslek Örgütleri, Sektör 

temsilcileri, Tokat Gaziosmanpaşa Üniversite bünyesinde bulunan tüm Meslek 

Yüksekokulu Müdür ve yöneticilerinden oluşan 29 kişi katılım sağlamıştır.  

Çalıştay, Zile Meslek Yüksekokulu Müdürü Doç.Dr. Yavuz ACUNGİL’in sunuş ve 

katılımcılara teşekkür konuşması ile başlamıştır. Mevcut durum analizi, Mesleki eğitim 

ve Meslek Yüksekokullarının durumu ve çalıştayın amacı hakkında bilgi veren 

Yüksekokul Müdürü, önceden sektör temsilcileri ve kurum amirlerini ziyaret ettiğini, 

paydaşlarla yapılan bu görüşmelerden yola çıkarak açılabilecek bölümlerin bir 

analizinin yapıldığını söyledi.  

Çalıştaya Moderatörlük yapan Zile Meslek Yüksekokulu Müdürü Doç. Dr. Yavuz 

ACUNGİL, selamlama ve fikirlerini belirtmek için Zile Kaymakamı Mehmet Ali AKYÜZ’e 

sözü bırakmıştır.  

 

İlçemiz dışından gelen misafirlerimize öncelikle hoş geldiniz diyorum. 

Mesleki Eğitimin masaya yatırılacağı bu toplantının hem ilçemiz için 

hem Tokat’ımız için hayırlara vesile olmasını temenni ediyorum. 

Burada ilçemiz ile üniversiteyle sanayi ile ortak neler yapabiliriz bunun 

beyin fırtınası olarak masaya yatıracağız. Sizlerden değerli 

katılımlarınızı bekliyoruz beyan edeceğiniz fikirler bizler için yol gösterici olacaktır. 

Sizlere katılımlarınızdan dolayı çok teşekkür ediyorum. 

 

Moderatör Yavuz ACUNGİL konuşmasında; Öncelikle şu şunu ifade 

etmek istiyorum, birkaç hafta önce Tokat Gaziosmanpaşa Üniversitesi 

Rektörü sayın Prof.Dr. Fatih YILMAZ, Zile’ye geldiğinde buraya bazı 

fakülte ve bölüm açılmasına dair bazı çalışmalar yapılması yönünde 

telkinlerde bulunmuştur. Özellikle Sağlık Bilimlerine yönelik Fakülte 

Mehmet Ali AKYÜZ 
Zile Kaymakamı 

Yavuz ACUNGİL 
Zile MYO Müdürü 
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veya Yüksekokul açılması, Meslek Yüksekokulunda da birkaç bölüm açılması 

çalışması çerçevesinde bir çalışma yapılması ve bunu yaparken de kentin 

paydaşlarının görüşlerini dikkate alarak hareket edilmesinin elzemliğinden bahsetti. Biz 

bu süreçte paydaşları ziyaret ederek ön görüşmeler yaptık. Zile’nin ihtiyaçları nelerdir, 

özellikle özel sektör alanındaki mevcut durum nasıldır, gelişme potansiyeli nasıl olacak 

ve bunları da göz önünde bulundurarak Meslek Yüksek Okulu bazında hangi 

bölümlerin açmasını teklif edebiliriz bununla ilgili bir ön çalışma yaptık. Bu ön 

çalışmalarda bazı bölüm isimleri ortaya çıkardık. Bu bölüm isimlerini uygun görürseniz 

sizlere sunmak istiyoruz. Bu bölüm isimlerini sunduktan sonra sizlerin de düşündüğü 

bir bölüm varsa onlar üzerinden tartışabiliriz. Özellikle şu noktayı da vurgulamak 

istiyorum talep edilen bölümlerin açılabilirliği olmayabiliyor. Özellikle öğrencide de 

karşılığı olması gereken bölüm isminin öngörülmesi teklif edilmesi bizim için önemli. 

Çünkü biliyorsunuz süreçte biz bir programla ilgili çalışma yapıyoruz bunun senatoya 

teklif ediyoruz. Üniversite Senatosu uygun gördükten sonra bu YÖK’e 

gönderilmektedir. YÖK onay verdikten sonra bu bölüm açılabilir. Bundan dolayı biz de 

bu çalışmayı gerçekleştirerek sizin beklentileriniz yönünde görüş oluşturalım istedik. 

Tabi bunu yaparken de Üniversitenin paydaşları olarak sizden beklentilerimizi de dile 

getirelim istedik. 

Moderatör Yavuz ACUNGİL’in konuşmasından sonra Müdür Yardımcısı 

Öğr.Gör. Emre TÜRK paydaşların görüşleri alınarak belirlenen bölümler paydaşların 

görüşlerine sunuldu. Bu bölümler; 

Bağcılık, Bitki Koruma, Elektirik Enerjisi Üretim, İletim ve Dağıtımı, Fidan 

Yetiştiriciliği, İklimlendirme ve Soğutma Teknolojisi, Makine, Metalurji, Polimer 

Teknolojisi, Seracılık, Süt ve Besi Hayvancılığı, Tarım Makinaları, Tekstil Teknolojisi, Un 

ve Unlu Mamüller Teknolojisi, Web Tasarımı ve Kodlama 

Sunulan bölümler/programlar hakkında paydaşlar görüşleri; 

 

Değerli arkadaşlarım burada 2 amaç için toplandık. Bir tanesi Halk 

olarak biz öğrenci adedinin arttırılmasını istiyoruz. Ama bu işin bir de 

bilim tarafı var. Bir yatırım yapılacak ama önü gitmeyen bir yatırım mı? 

Bu bölüm bu sene Güneş Enerjisi Sistemleri olur, sonraki sene Yapay 

Zeka olur. İkinci amacımız ise Zile Dinçerler Turizm Otelcilik ve 
Şükür SARGIN 

Belediye Başkanı 
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İşletmeciliği Yüksekokulunun Fakülte olması ve Rektör hocamızın sözünü ettiği Sağlık 

Yüksekokulu veya Fakültesinin İlçemize kazandırılması Tokat’ta 4 büyük ilçe var, diğer 

üçünde Fakülte var Zile’de yok. Bunun olmaması bizi üzmektedir. Ayrımcılık yapıldığını 

düşünecek hale geldik. Ama Yeni Rektörümüz Sayın Prof.Dr. Fatih YILMAZ’ın Zile’ye 

bakış açısı bizleri umutlandırdı. Fakülte ve bölümler açıldıktan sonra derslik ihtiyaçları 

olacağını biliyoruz. Biz, Kaymakamımız, Sivil toplum örgütleri ve Dinçerler ailesiyle 

birlikte gerçekten burada bir dinamizm var. Siz bir karar verin, Fakülte onaylanırsa 

Dinçerler ailesinin destekleri ile her türlü taşın altına elimizi koymaya ve size destek 

olmaya hazırız. 

 

Öncelikle değerli misafirlerimize hoş geldiniz diyorum, şeref verdiniz. 

Zile Meslek Yüksekokulu öncülüğünde yapılan bu çalıştayın ev 

sahipliğini bizler sürdürmekteyiz. Umarım bu birlikteliğimiz bu bir araya 

gelmemiz faydalı işlere vesile olur. Konuda görüşümü şöyle belirtmek 

istiyorum. Belediye başkanımızın söylediği olay gerçekten çok 

önemlidir. Biz Zile Dinçerler Turizm İşletmeciliği ve Otelcilik 

Yüksekokulu olarak 4 yıllık eğitim vermekteyiz ve 1997 yılından beri öğrenci alımı 

yapıyoruz. Zile'de, Tokat'ın ilçelerinde kurulmuş olan ilk 4 yıllık okul burası. 

Başkanımızın da belirttiği gibi fakülte önerimiz oldu. 11 Ekim 2023 tarihi itibariyle 

üniversitemiz senatosundan geçti ve o tarihten itibaren YÖK'e gitti. İnşallah olumlu 

sonuçlanacağını düşünüyorum. Dolayısıyla inşallah buraya fakülte kazandırmış 

olacağız. Öte yandan konuya gelecek olursak Meslek Yüksek Yüksekokulu için 

gerçekten çok faydalı bölümler burada zikredildi. Bu bölümlerden en çok benim 

hoşuma giden ve bizim burasıyla birebir ilişki içerisinde olabilecek ve Zile’nin de doğal 

yapısını düşünerek en doğru en uygun bölüm olduğunu düşündüm Seracılık bölümü 

benim önerimdir. Tıbbi Aromatik Bitkiler adı altında bir bölüm var, o bölüm de çok 

dikkatimizi çekiyor açıkçası ve Türkiye'de de bu bölümün faydalı bir bölüm olduğunu 

düşünüyorum. Bizim Yüksek Okulumuz açısından da şöyle bir faydası var. Bizim 

Gastronomi ve Mutfak Sanatları bölümü var. Ticaret Odamız ve Belediyemiz bize bu 

konuda çok destek verdiler, öğrencilerimiz yarışmalarda derece aldılar. Aşçılık 

yarışmalarında ve Türkiye'nin en büyük hatta Avrupa'nın da en büyüklerinden biri olan 

Gastro Antalya'da Zile’mizin ismini gururla göklere taşıdılar. Dolayısıyla bu gastronomi 

bölümümüze de faydası olacağını düşündüm. Seracılık ve Tıbbi ve Aromatik Bitkiler 

Emin ARSLAN 
Dinçerler Turz. İşlt. 

ve Otel. Yük. Müdürü 
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adı altında 2 bölüm önerimiz var. Tabii ki diğer katılımcı misafirlerimizin de görüşleri 

oldukça önemli umarım verimli bir toplantı olur umarım. 1 ya da 2 bölüm üzerinde 

ulaşırız ve bu bölümlerde Zile’de uzun yıllar hizmet eder. Teşekkür ediyorum. 

 

Arkadaşlar hoşgeldiniz. Konuşulan bölümleri not aldım da bunların 

büyük bir ağırlığı Ziraat kapsamlı. Bölüm açmak çok kolaydır 

kapatmak zordur. Aslında dışarıya dönük çalışmamız lazım. Bir bölüm 

çok iş buluyor dolayısıyla biz de bu bölümü açalım oluyor Türkiye’de 

maalesef. Şu anda 50 küsür Ziraat Fakültesi var. Bunların içinde bahçe 

bitkileri en revaçta olan bölümdü. Ama sonradan doğal olarak bu 

bölümler birçok ilde kapandı. Gelmiyor öğrenci. Bu teklif edilen bölümler için ben tam 

tersi düşünüyorum. Seracılık diye bir bölüm olmaz, bağcılık diye bir bölüm olmaz. Niye 

olmaz ya biz bunları 4 saatlik derste Ziraat Fakültesi’nde veriyoruz. 15 günlük kursla 

fidan üretim dersi zaten veriyoruz. Fakültelerde 2-3 saat ders olarak verilen bölümlerin 

açılmaması gerekir. Bitki koruma bölümünün zaten Fakülte’de var. Tarım Makinaları 

diye bir bölüm 50 yıldır var, öğrenci gelmedi, Biyosistem Mühendisliği oldu oda 

kapandı. Fidan Yetiştiriciliği Programı açılacak bir bölüm değil. Bahçe bitkileri 

bölümünde herkesin özel sektörde yaptığı iştir. Makina bölümü burada beslenmez. 

Öğrenciler buraya geldiği zaman hayal kırıklığına uğrar. Vasıfsız öğrenci olarak mezun 

olurlar. Polimer Teknolojisi programı hakkında da kanaatini dile getiren 

GERÇEKÇİOĞLU, Tokat MYO’da bunla ilgili bölümler var. Polimer Teknolojisi belki 

Kimya Teknolojisi içinde 2 saatlik derstir. Seracılık zaten olmaz. Seracılıktan neyi 

hedefliyoruz biz. Seranın yapımını mı hedefliyoruz. İçinde bitki yetiştirmeyi mi 

hedefliyoruz. İkisinin nasıl ayrıştırılması gerekiyor. Tekstil Teknolojisi, bu ad altında 

belki yüzlerce 2 yıllıklar ve 4 yıllıklar var ve akıbetleri iyi değil bunların.  

 Göreve geldiğim zaman Türkiye’de hangi bölümler var, bizde hangi bölümler var 

diye inceledim. Türkiye’nin en fazla bölümleri/programları olan yer Tokat 

Gaziosmanpaşa Üniversitesi. Çok açmak değil de, ayağı yere basan iyi programlar 

açmak lazım. Unlu Mamüller programı Aşcılık bölümünün içindeki 8 saat pastacılık 

dersi var. Bu programda Tokat’ta var. Aşcılık mezunları zaten bu dersleri alıyor. Tıbbı 

ve Aromatik Bitkiler, adı güzel ama sıfır istihdam. Teklif edilen bölümler için belki Web 

Tasarımı ve Kodlama programı olabilir. Güncel ve geleceği olan bölüm. Elektrik Enerjisi 

Resul 
GERÇEKÇİOĞLU 

TOGÜ MEYOK Koor. 
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ve Dağıtımı Programının eşdeğeri olan o kadar çok eşdeğer program var ki, bekleneni 

vermeyebilir. Adı güzel ama asla devamı gelmeyecek bölümlere vesile olmayalım.  

 

Almus MYO Müdürü İlhami KARATAŞ, Meslek Yüksekokullarına 

program kurarken İlçelere istihdam katkısı olan programların açılması 

gerekiyor. Bölge halkında istihdam sağlayabilecek bölümlerden 

biriside Mantarcılık’tır. Türkiye’de sadece 3 yerde var. Program 

kapansa bile Zile halkına hiçbir zaman ölmeyecek bir sektör 

bırakacaktır. Mantarcılığın 3 ayağının olduğu, 3 ayağının da kullanılabileceğini ihracat 

ve Kompos ayaklarının da çalışılabilir olduğu kanısındayım.  

 

Tüm katılımcıları saygı ile selamlayarak konuşmasına başlayan Ticaret 

ve Sanayi odası başkanı Necati BİCE, öğrenci sayısının artması 

konusunda her zaman maddi manevi desteği dün sağladık yine 

sağlamaya devam edeceğiz, bunun da sözünü buradan veriyoruz. Zile 

bağımlısı değil tüm Türkiye’nin tercih edeceği bölümlerin olmasını 

istiyoruz. Bölgeye bağımlı bölümlerin açılıp hızlı bir şekilde 

kapanmasını istemiyoruz. Bizim en önemli sorunlarımızdan birisi üniversiteli sayısının 

çok olması ve iş bulamaması. Biz öyle bölümler açalım ki öyle nitelikle öğrenci 

yetiştirelim ki iş bulma sorunu olmasın. Ben kendi mesleğim açısından baktığımda 

Makine, Meteroloji, Enerji bölümlerinin olmasını isterim. Ama benim istemem önemli 

değil. Bu bir yerde milli servet. Başarıyı elde etmek kolaydır, elde tutmak zordur. 

Devamı olan bölümleri açmalıyız. Zile Ticaret Sanayi Odası Başkanlığı olarak her 

zaman yanınızdayız. Bir güç birliği platformu olursa onun seve seve içindeyiz. 

Atacağınız her adımda yanınızda olacağız. 

 

İlhami KARATAŞ 
Almus MYO Müdürü 

Necati BİCE 
Ticaret ve Sanayi 

Odası Başkanı 
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Biz Yüksekokulun bir önceki basamağı olarak bu konuya çok yakın bir 

kurumuz. Burada çok farklı bakış açıları var. Zile’nin eğitim açısından 

gelişmesini istiyoruz. Kurum olarak, paydaş olarak elimizden geleni 

yapmaya hazırız. Taslak bölümlere baktığımız zaman kendi 

çocuklarımızın gitmek istediği bölümlere bakmak gerekmektedir. 

Zile’ye değer katacak bölümler seçmek gerekiyor. Enerji ile ilgili bölüm 

ilgimi çekti. Yenilenebilir enerji geleceğini olan bölüm gibi durmaktadır.  

 

Çalıştaya davet ettiğinizi için teşekkür ederek sözlerime başlamak 

istiyorum. Biz tarım açısından olaya bakmak istiyoruz. Zile Ticaret 

Borsası Tarım Hayvancılık üzerine işletmelerin tescilini yapan bir 

resmi kuruluş. Biz dünyada un ihracatında birinci sıradayız, fakat ithal 

ürün alarak bunu yapıyoruz. Bizim nitelikli ara elemana ihtiyacımız 

var. Eğer Zile’ye bir bölüm açılacaksa biz bunu Tarım ve Ziraat’ten 

yana kullanılmasını son derece önemsiyoruz. Köylümüz geleneksel yöntemlerle üretim 

yapıyor. Gelen öğrenciler bizim çiftçimize fayda sağlayacaksa bizim için önemlidir. 

Toprak bizim için önemli. Nitelikli tarıma maalesef ulaşamadık. Eğer üniversitemiz bunu 

sağlayacaksa bizim için çok önemli bir adım olur. 

 

Davetiniz için teşekkür ederim. Üniversite bir kültür işidir. Zile’de Tarım 

ve Hayvancılıkla uğraşmaktayım. Avrupa Birliği projeleri ile güzel işler 

yaptık. Bizim burada yetişenler bu işi yapmak istemiyorlar. Eğer toplum 

buradakine sahip çıkmıyorsa burada siz ne açarsınız açın o iş 

büyümüyor. Yerelde düşünecek olursak toplumun nereye doğru 

gittiğine bakmak lazım. Ticari olarak düşüneceksek üniversitede son 5 yılda hangi 

bölümler talep görüyor onları açmak lazım. Bitki Koruma, Fidan Yetiştiriciliği, Bağcılık 

bunların hepsi aynı bölümler. Ama yeni bir teknolojiden bahsedecek olursak Elektrik 

Enerjileri üretimi, GES ve HES’i kapsıyorsa bu gelecekte bizim ihtiyacımız olan bölüm 

gibi duruyor. Önümüzdeki 5 yıl içerisinde elektrik ciddi manada insanların yaşamını 

değiştirecek. Araç ve ısıtma sistemleri, paneller hayatımızda olacak. Buradan mezun 

olanların ciddi manada aranan insan olacağını düşünüyorum. 

H. Bayram 
POLATTİMUR 

Milli Eğitim Müdürü 

Ömer Faruk ÖNKUZU 
Ticaret Borsası Genel 

Sekreteri 

Emin AKKOCA 
Emin Veterinerlik 
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Biz Makine Sektörüne Makine İmalatı yapıyoruz. Elektrikli araçlar için 

ara personel yetiştirilmesi üzerine bölümler açılmasını istiyoruz. 

Geleceğin mesleği olarak ben bunu görüyorum. Gelecekte elektrikli 

araçların tamir bakımı için sanayide ara elemana ihtiyaç duyulacaktır. 

Gençler bu konu üzerine eğilecektir. Robot ve Robotik Kodlama 

Bölümününde gelecekte önemli olacağını ve bu bölümlerin 

açılmasının uygun olacağını düşünüyorum. 

 

Teknoloji açısından geleceğin meslekleri olarak görülen Yapay Zeka, 

Sanal Gerçeklik, Siber Güvenlik, Otonom Sistemler bölümlerinin 

Meslek Yüksekokulları için üzerinde durulması gereken bölümler 

olduğunu düşünmekteyim.  

 

 

 

 

  

Halil SESVEREN 
Sesveren Makina 

Ebubekir YAŞAR 
Turhal MYO Müdür 
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SONUÇ 

Zile Meslek Yüksekokulu öncülüğünde gerçekleştirilen “Mesleki Eğitim 

Çalıştayı” 15 paydaş 29 katılımcı ile gerçekleştirilmiştir. Paydaşlar önceden ziyaret 

edilerek çalıştaya davet edilmiş ve hangi bölümlerin açılmasını uygun görebilecekleri 

konusunda paydaşların görüşleri sorulmuştur. Paydaşların talepleri doğrultusunda 

taslak olarak 14 bölüm çıkarılarak Çalıştaya katılanların görüşlerine sunulmuştur.  

Taslak olarak sunulan programlardan Tarım ve Hayvancılık, Mantarcılık 

konularını içeren bölümlerin açılmasına yönelik her ne kadar bazı paydaşlar tarafından 

olumlu görüşler belirtilse de genel olarak paydaşların çoğunluğunda tam karşılık 

bulamamıştır. Ayrıca bu tarz bölümlerin geçmişte kapanma oranlarının yüksek olması 

ve Tokat kent merkezinde Ziraat Fakültesi bünyesinde benzer bölümlerin bulunması 

da göz önüne alındığında açılmasına yönelik yeterli dayanağın oluşmadığı 

gözlenmiştir. Mantarcılık bölümü ise bu konuda açılacak kurslarla bile yetiştirici 

olunabileceğine yönelik ifadelerden ötürü talep görmemiştir. 

Web Tasarımı ve Robotik Kodlama programları ile ilgili paydaşların olumlu 

bakışları olduğu gözlenmiştir. Ancak Meslek Yüksek Okulumuzda Bilgisayar 

Programcılığı bölümü olması ve aktif olarak öğrenci alımına devam etmesi gibi etkenler 

göz önüne alındığında benzer içeriklere sahip bir bölümün açılması konusunda 

tarafımızda tereddütler oluşmuştur. 

Elektrik, Alternatif Enerji Sistemleri gibi bölümler (Alternatif Elektrik Kaynakları 

Teknolojisi; Elektrik Enerjisi Üretim, İletim, Dağıtımı; Enerji Tesisleri İşletmeciliği) 

paydaşların birçoğunda olumlu karşılık bulmuştur. Hem günümüzde hem de gelecekte 

potansiyel barındırması ve Türkiye'de bölüm olarak çok fazla açılmamış olması ve 

öğrenciler arasında da karşılık bulmasından ötürü kanaatimizce de açılması düşünülen 

bölümler arasında göstermekte fayda bulunmaktadır. 

İlçede bulunan bütün sanayi siteleri ve fabrikalar gezilerek alınan görüşler 

doğrultusunda Meslek Yüksekokulu’nda açılabilecek hiçbir bölümün 2 dönem teorik 2 

dönem sanayide staj yapmaya uygun olmadığı anlaşılmıştır. Bunu karşılayabilecek 

herhangi sektörün ilçede faaliyet göstermediği anlaşılmış, bu görüşümüz toplantıya 

katılan özel sektör ve sivil toplum temsilcileri tarafından da ifade edilmiştir. 
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Çalıştay sürecinde, bazı paydaşlar tarafından Zile ilçesine öğrenci çekme 

hususuna bölüm açılmasından daha çok odaklanıldığı görülmüştür. Bu bağlamda, 

mevcut bölümlerin iki yıllık değil, yeni bir fakülte kurularak dört yıllık programlar olması 

talep edilmiştir. Yeni bir bölüm açılması durumunda, yerel paydaşların sorumluluk 

alması gerektiği ifade edilmiş, ayrıca yeni bölümler açıldığında fiziki altyapının yetersiz 

olabileceği, yeni laboratuvarların ve yapıların gerekeceği vurgulanmıştır. Bu durumda 

çözüm olarak ilçenin önde gelen ailelerinden Dinçerler Ailesi'ne umut bağlandığı 

görülmüş ancak bu aile dışında yardım konusunda tatmin edici cevaplar alınamamıştır. 

Meslek Yüksek Okulu Yönetimi olarak paydaşların görüşleri doğrultusunda Zile 

Meslek Yüksekokulu’nda Alternatif Enerji Kaynakları Teknolojisi bölümünün 

açılmasının uygun olabileceği düşünülmektedir. 

Saygılarımızla… 
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